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Oportunitatile de finantare vor fi din ce în ce mai mult legate de tintele de

decarbonizare (secretar de stat)

Oportunitatile de finantare, cel putin  finantare publica, vor fi din ce în ce mai mult legate de tintele de 

decarbonizare, nu doar de "net zero", ci si de zero poluare si stoparea  declinului biodiversitatii, a declarat,

miercuri, secretarul de stat în  Ministerul Mediului, Apelor si Padurilor (MMAP) Ionut Sorin Banciu. 

"Oportunitatile de finantare, cel putin finantare publica, vor fi din ce  în ce mai mult legate de aceste tinte despre

care discutam, nu doar net  zero, ci si zero poluare si stoparea declinului biodiversitatii. Deci,  nu mai este neaparat

un 'ceva la moda' sau ceva care sa sune bine sau  care sa atraga clientii mai verzi sau cu un comportament de

mediu mai  adecvat, ci vor deveni aproape singurele oportunitati de finantare a  unor proiecte mari. PNNR-ul este

un exemplu, dar si o provocare în  acelasi timp pentru Guvernul României. Pentru prima data, tot ce  înseamna

finantare publica, aceste aproape 30 de miliarde de euro de  care discutam, sunt lipite structural de atingerea

acestor tinte de 40%  verde - si nu este usor", a afirmat Banciu, la cea de-a treia editie a  Net Zero Carbon Summit.

El a subliniat ca România ar trebui sa fie neutra din perspectiva  climatica în 2050, conform strategiei pe termen

lung. Totodata, el a  facut referire la programele Administratiei Fondului pentru Mediu si  PNRR, mentionând ca

tranzitia verde ar trebui privita ca oportunitate si  nu ca un blocaj sau potentiala bariera.

Secretarul de stat a precizat ca nu exista proiect care sa nu aiba  componenta de mediu sau care sa nu poata sa aiba

o astfel de componenta  de mediu.

"Gândindu-ne la finantare si la directia pe care politicile de mediu  europene si nationale au trasat-o, companiile si

autoritatile vor trebui  sa faca aceasta tranzitie, chiar daca unii si-o doresc mai accelerata  sau mai putin accelerata.

Companiile sunt esentiale în aceasta  tranzitie. Este nevoie de presiunea aceasta din partea mediului de  business

pe ministere si pe Guvern, pentru a dubla legislatia si  strategiile de o finantare care sa ne asigure ca vom ajunge

aici", a mai  spus secretarul de stat.

În opinia sa, "nu trebuie sa ne gândim doar la finantarea publica", ci  si la finantare privata, banci care sustin astfel

de proiecte verzi,  precum Banca Europeana de Investitii, banci private care au portofolii  din ce în ce mai mari cu

astfel de proiecte.

"Trebuie sa lucram un pic la viteza, bineînteles, ca viteza nu e tot  timpul cea pe care ne-o dorim - si mai avem de

lucru la detalii, la cum o  facem, ce tehnologii finantam, care tehnologie este mai verde. Însa  traseul este clar,

tintele sunt clare, avem nevoie ca acest 'împreuna'  sa functioneze real si cred ca suntem în aceeasi hora si în

acelasi  traseu. Din partea Ministerului Mediului veti avea tot timpul usa  deschisa si tot sprijinul pentru a promova

si implementa genul acesta de  proiecte", a dat asigurari demnitarul.
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